
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 28 (Alm. del), som Folketingets Indenrigs-

udvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 4. august 2023. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Jette Gottlieb (EL). 

 

Spørgsmål nr. 28:  

”Mener ministeren, at det er acceptabelt, at indkøb eller leasing af miljøforsvarlige 

færger fører til ringere færgedrift, jf. ”procesplan for Fremtidens Færgedrift” fra 

Lolland Kommune? Der henvises til INU alm. del - bilag 35” 

 

Svar: 

I bilaget beskrives en procesplan for færgedriften i Lolland Kommune frem mod kom-

munens oplæg til budget for 2024. 

 

I den forbindelse skal det oplyses, at der her er tale om en kommunal opgave. Inden-

rigs- og Sundhedsministeriet kan således ikke foretage en vurdering af færgeløsninger 

i Lolland Kommune, herunder ift. rute, afgange, færgeleje mv. 

 

Derfor skal der henvises til, at det vil være Lolland Kommunes ansvar at foretage en 

vurdering og prioritering af færgedriften under inddragelse af og hensyntagen til lo-

kale behov såvel som økonomiske rammer. 

 

Det fremgår samtidig af bilaget, at Lolland Kommune har søgt og fået tilsagn fra den 

statslige pulje til grøn omstilling af indenrigsfærger. Spørgsmål om udmøntning af 

denne pulje hører under Transportministeriet. 
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